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Op te bergen 
in de band van 
3 juni 2009 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de commissiegriffier mede te delen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Welzijn 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Gehouden op 20 mei 2009  

 
 
 
 

Samenvatting 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzi jn 
 
Woensdag 20 mei 2009 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 20 mei 2009 (deze vergadering) is 
als bijlage opgenomen bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:   
J. Slagter (PvdA) (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
R.D. Esseveld (SP) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
P.H. Oosterlaak (SP) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
 
 
mevrouw J. Stapert, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
 
 
 
 

Afwezig: 
H. Beerda (PvdA) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
J. Vester (SP) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering om 14:00 uur en de agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
Mevrouw Stapert vervangt mevrouw de Leeuw als commissiegriffier. Mevrouw de Leeuw ontvangt van 
de commissie een beterschapkaart en een bloemetje. 

  
2. Samenvatting vergadering 4 maart 2009 en de lijs t van toezeggingen 
Het verslag wordt vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
De fractie van de PvdA heeft gevraagd om agendering van de brief van 16 april 2009 over het Onder-
zoeksrapport voortijdig schoolverlaten in Drenthe. Agendering zal plaatsvinden in de statencommissie 
CW van 17 juni 2009. 
 
4. Rondvraag 
De fractie van GroenLinks stelt vragen over het niet doorgaan van de “Omloop door het land van Bar-
tje”. Deze vragen worden ter vergadering beantwoord.  
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2009-380; Aanvraag erkenning Nedersa ksisch onder Deel III  
Inhoud van het statenstuk: GS vragen PS om in te stemmen met de aanvraag voor erkenning en de 
uitvoering en uitwerking van het Nedersaksisch door gedeputeerde staten. 
  
De heer Doornbos maakt namens het Huus van de Taol gebruik van het inspraakrecht. Zijn bijdrage is 
aan deze samenvatting gehecht. 
Samenvattende reactie van de fracties van VVD, PvdA, CDA en GL: 
De VVD en het CDA hebben ondanks het positief staan tegenover het Nedersaksisch, sterke aarze-
lingen bij dit voorstel. Extra verplichtingen die volgens de fracties wel voortvloeien uit Deel III, is voor 
deze partijen een brug te ver. De erkenning onder Deel II biedt voldoende mogelijkheden voor be-
scherming van de streektaal en daar maximaal gebruik van te maken. De VVD vindt de streektaalor-
ganisatie als het consultatieve orgaan zeer onwenselijk. Als PS de aanvraag onder Deel III al in 2006 
hebben onderschreven waarom ligt er dan nu een voorstel bij PS? Ook PvdA en CDA onderschrijven 
dat in de vorige periode gesproken is over het verkennen of erkenning onder Deel III haalbaar is, maar 
het was geen automatisme om het dan ook maar aan te vragen. De aanvraag van de erkenning onder 
Deel II is destijds meegenomen in de Cultuurnota en hierover is niet expliciet een besluit genomen. 
Ook de PvdA, die weliswaar enthousiast is over de Nedersaksische cultuur heeft twijfels die mede 
veroorzaakt worden door woorden als ‘aanmoedigen en bevorderen’, hoe ver moet je gaan? “Friese 
toestanden” zijn niet gewenst. Deze fractie wil weten of onder deel III geen claims kunnen worden 
verwacht, over nadelen wordt in het stuk niet gesproken. Hierover wil de fractie meer duidelijkheid en 
zekerheid. GroenLinks onderschrijft het voorstel van harte. 
Desgevraagd geven de CU en de SP aan dat zij in kunnen stemmen met het statenstuk. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
De belangrijkste drijfveer voor GS is de symboolfunctie die uitgaat van Deel III. Het RUG heeft uitge-
zocht dat met de bestaande inzet aan meer dan 35 van de 68 ijkpunten van het handvest wordt vol-
daan. Daarbij wordt uitgegaan van zgn. lightversie. Friese toestanden zijn niet aan de orde. Externe 
partijen kunnen geen extra claims afdwingen. Het voorstel vloeit voort uit de in 2006 mede door PS 
onderschreven petitie om te gaan voor Deel III. De VVD heeft een punt als het gaat om de streektaal-
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organisatie aan te wijzen als consultatief orgaan. Met de RUG zal contact worden opgenomen of die 
deze taak niet op zich kunnen nemen. 
Gedeputeerde Munniksma besluit vervolgens om het statenstuk terug te nemen en eerst meer infor-
matie in te winnen, o.a. bij de RUG om later met een statenstuk terug te komen.  
  
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat het statenstuk niet wordt behandeld in de 
vergadering van PS van 3 juni a.s. 
 
5b. Statenstuk 2009-384; Jaarstukken 2008  
Inhoud van het statenstuk: GS adviseren PS: 

- De jaarstukken 2008 vast te stellen en hiermee de aangegeven overschrijdingen van de be-
groting te autoriseren. 

- Kennis te nemen van het resultaat van € 21.233.000,-- over 2008  
- In te stemmen met de afzonderlijke toevoegingen en onttrekkingen aan de reserves die afwij-

ken van de begroting voor een totaal bedrag van € 13.606.000,--  
- € 4.895.981,-- te storten in de saldireserve ten behoeve van de overheveling kredieten van 

2008 naar 2009.   
- € 2.731.000,-- toe te voegen aan de Reserve Stimuleringsfonds Drentse projecten. 
- Kennis te nemen van de reactie op het accountantsverslag.  

 
Samenvattende reactie van de fracties CDA, CU, PvdA, GL en VVD. 
De fracties kunnen zich vinden het statenstuk. CU en VVD noemen het een uitstekend stuk. VVD en 
PvdA informeren naar de vorderingen van Studio 13. Daarnaast wil de VVD ook meer weten over de 
controle protocollen bij Jeudzorg. De CU vraagt of bij Triple P de structurele kosten voor de gemeen-
ten zijn. Het CDA constateert op enkele plaatsen, cultuureducatie en anti-discriminatie een verschil 
tussen realisatie en begroting. Is Cultuureducatie moeilijk van de grond te krijgen? De PvdA is be-
nieuwd naar de financiële invulling van de sociale en culturele agenda. Het betreft hier een eerder 
gedane toezegging door GS. GL stelt een aantal detailvragen over o.a. de Sociale Agenda en het 
Drents Archief. De PvdA sluit bij dit laatste punt aan. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Cultuureducatie is goed van de grond gekomen, enkele onderdelen zijn nog verder te ontwikkelen 
zoals erfgoededucatie. Vóór de zomer, voor de behandeling van de VJN, komt meer duidelijkheid over 
studio 13. Gemeenten moeten zelf iets gaan doen aan BKV. GS komen zelf ook nog met een voorstel 
over dit onderwerp. 
Het Triple P programma loopt nu goed, gemeenten zijn enthousiast. De start is voorzien in juni de 
commissie C&W zal hiervoor ook worden uitgenodigd. Het protocol over de Jeugdzorg is inmiddels 
gereed. Gedeputeerde Haarsma verzoekt de financiële vragen over antidiscriminatie ambtelijk te laten 
beantwoorden. Evaluatie van het Bureau Jeugdzorg volgt binnenkort, in dit kader wordt ook gekeken 
of de indicatie van de LVG jongeren al dan niet naar dit Bureau wordt overgeheveld. 
De ‘veldtocht’ naar Den Haag voor het Drents Archief is niet gelukt. Binnenkort volgt overleg met de 
heer Huizing zodra hierover meer valt te vertellen zal gedeputeerde Klip dit nader toelichten.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Haarsma: de vragen van GL schriftelijk te beantwoorden. 
Gedeputeerde Haarsma: de statencommissie zo spoedig mogelijk inzage te geven in de sociale allian-
ties. 
Gedeputeerde Munniksma: duidelijkheid te verschaffen over studio 13 en de invulling van de financië-
le middelen van de sociale en culturele agenda vóór de behandeling van de VJN 2009. 
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Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
6. Brief van Bestuurscommissie OCWZ met rapport “On dersteuning kleine instellingen CWZ” 
 van 3 februari 2009 
Inhoud: Het onderzoeksbureau CWZ heeft een inventariserend onderzoek uitgevoerd onder twaalf 
kleine CWZ instellingen die in het kader van de ASV 2004 geen prestatiesubsidie meer ontvingen. 
(Geagendeerd op verzoek van het CDA).  
 
De heer Reijers maakt namens STAMM, ENOVA, Zorgbelang en Drents Plateau gebruik van het 
spreekrecht. Hij biedt namens deze organisaties aan om de gezamenlijk opgedane kennis en ervaring 
met het ondersteunen van kleine instellingen te delen met de provincie. 
 
Samenvattende reactie van de fracties van CDA, CU, VVD, PvdA en GL. 
Alle fracties ondersteunen het voorstel van de inspreker, de heer Reijers. 
Het CDA houdt een warm pleidooi voor sociaal maatschappelijke organisaties die van onschatbare 
waarde zijn, ook nu de kerntaken zijn neergeschreven in het rapport Amen is geen Amsterdam. Wat 
zou helpen is gehonoreerde projecten voorfinancieren. Bij dit laatste sluit GL aan. 
De CU sluit zich aan bij het CDA. De VVD steunt de lijn die tot nu toe is ingezet ook als dit betekent 
dat niet alle organisaties blijven voortbestaan. De PvdA merkt op dat niet alles met geld is op te los-
sen. Bestuurspools bestaan al jaren maar lossen niet het (hoge)leeftijdsprobleem op. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
GS zijn tevreden over het rapport. De provincie is er niet voor om instellingen in het leven te houden. 
Wel als er bestaanrecht is. Het initiatief van Drents Plateau wordt gewaardeerd.  
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Haarsma: het initiatief van Drents Plateau cs over het gezamenlijk ondersteunen van 
kleine organisaties te honoreren en verder uit te werken. 
 
7. Mededelingen 
De vergadering stemt in met het voorstel van mevrouw Pannekoek (VVD) om mevrouw Smith (GL) tot 
de verkiezingen in 2011 toe te voegen aan de klankbordgroep OCWZ. Mevrouw Pannekoek verlaat de 
klankbordgroep, de heer Baltes (VVD) zal haar opvolgen. 
 
8. Sluiting 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 17 juni 2009. 
De vergadering wordt gesloten om 16:25 uur uur. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de statencommissie Cultuur en Welzijn van 17 juni 2009. 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



Bijgewerkt 27-05-09 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met statencommissievergadering van 20 mei 2009) 

 
 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Wijze van af-
doening/stand 
van zaken 
 

 

√ 

1. 21-05-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie te zullen in-
formeren over de resultaten op het gebied van de multi-
functionele dienstencentra. 

Z.s.m.   

2. 21-05-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de commissie schriftelijk te 
zullen informeren over de doorstroming van arbeidsge-
handicapten naar de arbeidsmarkt.  

Brief van 20 mei 
2009 √ 

3. 12-11-2008 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat zodra het projectplan 
met betrekking tot de Vuelta is ontvangen, zij voor de sta-
ten een presentatie zal houden, waarbij zij ook zal ingaan 
op de financiering. 

Zal binnenkort 
plaatsvinden. 

 

4. 04-02-2009 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat het college op korte 
termijn een overleg initieert met het bedrijfsleven en de 
betrokken gemeenten om ervoor te zorgen dat de Ronde 
van Drenthe dit jaar doorgaat. Daarna gaat zij met de 
stichting in gesprek over een structurele oplossing.  

 
√ 

5. 04-03-2009 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe met een voorstel te komen 
voor subsidiëring van evenementen die bijdragen aan een 
bruisend Drenthe.    

  

6. 04-03-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat, zodra de Olympische 
plannen nader zijn uitgewerkt, zij de staten een indicatie 
van de kosten zal verstrekken.  

  

7. 20-05-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de vragen van GroenLinks 
over o.a. de Sociale agenda en het Drents Archief, schrif-
telijk te zullen beantwoorden. 

  

8. 20-05-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de statencommissie zo 
spoedig mogelijk inzage te geven in de sociale allianties 
(zie ook Lange Termijn nr.5) 

  

9. 20-05-2009 
SC CW 

De heer Munniksma zegt toe duidelijkheid te zullen ver-
schaffen over studio 13 en de financiële invulling van de 
sociale en culturele agenda vóór de behandeling van de 
VJN 2009. (zie ook Lange Termijn nr. 2) 

  

   
Lange termijn 

 

  

1. 21-05-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe bij de evaluatie van de 
provinciale monumentenverordening een lijst met be-
zwaarschriften te voegen.  

  

2. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt de resultaten van de gesprek-
ken in Studio 13 toe vóór de behandeling van de Voor-
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jaarsnota 2009. 

3. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe vóór de behandeling van 
de Voorjaarsnota 2009 met een voorstel voor een fonds 
herbestemming cultuurhistorisch waardevolle gebouwen te 
komen. 

  

4. 03-12-2008 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zegt toe dat het verzakelijkingspro-
ces inzake de subsidierelaties eind 2009 door Pricewa-
terhouseCoopers zal worden geëvalueerd. 

  

5. 03-12-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten in april 2009 
kennis kunnen nemen van de sociale allianties per ge-
meente, inclusief afspraken over cofinanciering. 

  

6. 03-12-2008 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe in 2009 in de gaten te hou-
den of de BOKD en Zorgbelang Drenthe in de sociale alli-
anties betrokken worden. Eind 2009 krijgen provinciale 
staten inzicht in wat de organisaties hebben bereikt en 
gekregen, inclusief de gevolgen voor het flexibele traject. 

  

7. 04-03-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de inspraakperiode t.a.v. 
het Olympisch Plan Drenthe na het zomerreces 2009 zal 
ingaan. 

  

8. 20-05-2009 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het initiatief van Drents Pla-
teau cs over het gezamenlijk ondersteunen van kleine or-
ganisaties te honoreren en verder uit te werken 

  

   
Moties 

 

  

  Geen.   
 








